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 20. janvārī apritēja 
34 gadi, kopš mūsu tautieši 
vienojās vēlmē pastāvēt 
par Latvijas brīvību. 
Pieminot šo nozīmīgo 
vēstures notikumu, devos 
pie mūsu pašu vēsturnieka 
Aivara Tērauda, lai 
noskaidrotu viņa domas 
un atmiņas par šo laiku. 
 Kā Jūs aizsākāt 
interesēties par vēsturi?
 A. Tērauds: “Par 
vēsturi nopietnāk sāku 
interesēties 11. klasē. 
Mans sola biedrs Edgars 
bija sācis krāt markas un 
piedāvāja arī man sākt par 
to interesēties. Es viņam 
atbildēju, ka pastmarkas 
pārāk ātri deg, es labāk 
interesētos par, piemēram, 
numismātiku (monētas) vai 
faleristiku (ordeņi, medaļas 
u.t.m.l.). Skolā gan vēsturē 
sekmes nebija tās labākās 
– bieži skolotājai uzdevu 
jautājumus, uz kuriem viņa 
neprata atbildēt, tādēļ viņa 
nedaudz “uzēdās” uz mani 
un nekādas augstās atzīmes 

nemaz nevarēju saņemt.” 
 Kāpēc, Jūsuprāt, 
būtu jāzina par barikādēm? 
 A. Tērauds: “Es 
domāju, ka tas bija visai 
unikāls process pat uz 
pasaules fona. Savā ziņā mēs 
kopējām Indiju, no viņiem 
aizņemoties nevardarbīgo 
pretestību. Barikādes tika 
komentētas visā pasaulē, 
izceļot tieši šo nevardarbīgo 
pretestību. Ja mēs būtu 
izvēlējušies to pārkāpt un 
pielietot vardarbību, mēs  
momentāli būtu zaudējuši 
mūsu neatkarību. Tas ļautu 
pierādīt “terorismu” mūsu 
valstī, pēc kura nieka 2 
stundu laikā neatkarība 
būtu zudusi. Daudzi faktori 
nostājās tieši tā, lai mēs 
spētu to noturēt. Es varu 
teikt, ka barikāžu laiku 
“izbaudīju līdz pašām vīlēm”.”
 Vai nesenā 
pagātnē jebkas ir spējis 
radīt barikādēm līdzvērtīgu 
saviļņojumu? 
 A. Tērauds: “Šis 
saviļņojums un kopības 

sajūta, protams, ir katru 
reizi, kad kādi sportisti 
vai arī mākslinieka gūst 
panākumus. Tagad ir 
populāra “Straume”, un tas 
vieno ne tikai latviešus, 
bet visus. Tāpat bija arī 
barikādēs. Ne tikai latvieši, 
arī ukraiņi, baltkrievi un citi 
bija ar mums, tur nešķiroja. 
Protams, kino un sports 
tomēr ir citādāk, jo tam 
nenāk līdzi risks. Toreiz, 
godīgi, mums bija bail.”
 Ja spētu atgriezties 
laikā, vai Jūs kaut ko 
mainītu?
 A. Tērauds: “Būtu 
grūti daudz ko mainīt, jo tajā 
laikā bija ļoti daudz stukaču 
(ziņotāju), kā arī daudzi 
šaubīgie, kurus tajā laikā 
vienkārši nebija iespējams 
pārliecināt. Domāju, ka es 
savā rīcībā daudz neko 
nemainītu, arī nevarētu – 
tas nebūtu manos spēkos. 
Jau 1988.gadā es biju 
LNNK (Latvijas Nacionālajā 
Neatkarības kustībā), kopā 
ar saldenieku Jāni Vanagu 

bijām vieni no pirmajiem 
dalībniekiem. Tajā laikā jau 
varēja just, ka PSRS brūk, 
sāka parādīties deficīta 
preces. Es nezināju tieši, 
kad tas notiks, taču zināju, 
ka tas brīdis tuvojas. Man citi 
teica, ka par tādām lietām 
mani izsūtīs uz Sibīriju, bet 
es atbildēju,  ka nebaidos – 
jau biju tur dienējis, jau bijis. 
Patiesībā barikādēs biju 
tikai 4 dienas, jo tad mācījos 
augstskolā un bija sesiju 
laiks. Pēc eksāmeniem 
piestaigāju pa dienu. Tajā 
laikā jebkurā laikā varēja 
ieiet jebkurā kafejnīcā, un 
bija gatavas sasmērētas 
maizītes un tēja. Nekad nav 
bijis tik labi – par brīvu paēst! 
Izgulējāmies Doma baznīcā, 
uz soliem, noklātiem ar 
segām – nekāda vaina! Un 
tomēr bija bail. Es dalīju 
visiem gāzmaskas. Mums 
katram bija arī metāla 
stieņi - katram gadījumam.  

Vēsturnieks par
barikādēm

Laura Dēlande
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Ciemos pie prezidenta

Elīza Bierande

 11. decembrī 
Valsts presidents Edgars 
Rinkēvičš uz savu pili 
aicināja jauniešus, kuri 
piedalījās konkursā un 
uzrakstīja 18. novembra 
svētku uzrunu, iejūtoties 
prezidenta lomā. Uzaicināti 
tika 432 skolēni, starp 
viņiem arī mūsējie.
 ANCE ZUNDOVSKA 
no 10. klases prezidenta 
pilī bija pirmo reizi: “Es biju 
šokēta, cik ļoti prezidents ir 
iesaistīts komunicēšanā ar 
sabiedrību, viņš izprot, ko 
dara pilsoņi ar zemākiem 
amatiem, tomēr visus uztver 
vienlīdzīgi. Ļoti gribētu 
atgriezties prezidenta pilī 
vēl vienu reizi, jo tur palika 
tik daudz kas neredzēts. 
Uzrakstīt konkursa darbu bija 
visai viegli, tāpēc uzskatu ka 
to spēj ikviens, kurš vēlas, 
tā tik tiešām ir brīnišķīga 
iespēja. 
 Šis pasākums bija 
vērtīgs, es izpratu valsts 
funkcijas, tās vēsturi un 
visvairāk ieinteresēja paša 
prezidenta skatījums uz 
visdažādākajām tēmām. 
Atmiņā iespiedies, kā 
prezidents atklājis, ka pats 
ir pret atzīmju labošanu. 
Tas lika pārdomāt valsts 
struktūru.” 
 ALISE BUŠA (11. V 
klase) uzzinot, ka ir aicināta 
ierasties Rīgas pilī, bija 
neizsakāmi laimīga. Šķiet, 
tā arī bija viņas motivācija 
rakstīt svētku uzrunu. 
Alise darbu bija rakstījusi 

arī pagājušajā gadā, jo 
publiskās runas ietvaros tas 
bija obligāti, šoreiz uzruna 
iznāca no sirds. Pati Alise 
saka tā: “ Esot prezidenta 
pilī, man ļoti patika 
viesmīlīgie pils darbinieki, 
kuri bija ļoti atsaucīgi, kā arī, 
protams, pats prezidents, 
kurš bija gatavs iesaistīties 
ar mums sarunā. Pilī biju 
pirmo reizi un ceru, ka ne 
pēdējo, man tik ļoti patika, 
ka esmu izlēmusi nākamgad 
arī piedalīties konkursā, 
lai tiktu uz šo brīnišķīgo 
pasākumu! Patiesībā 
es izbaudīju konkursa 
rakstīšanas procesu, jo šis 
ir viens no interesantākajiem 
konkursiem – tev jāiztēlojas 
sevi valsts galvas vietā. 
 Bez šaubām, pili 
ir noteikti vērts apskatīt no 
iekšienes, it īpaši svinību 
zāli, kur griestus grezno 
skaistas gleznas, kurās 
attēlots kāds svarīgs Latvijas 
vēstures notikums. Man 
bija neliels pārsteigums par 
personalizētajām vēstulītēm, 
kuru katrs no mums saņēma 
ar savu vārdu, uzvārdu, 
un vēstulītē iekšā bija 
skaists novēlējums tolaik 
gaidāmajos  Ziemassvētkos. 
Tās bija tiešām glītas un 
gaumīgas! 
 Ja nākamgad 
saņemšos, konkursa darbu 
uzrakstīšu un došos uz pili 
vēlreiz, es sagatavošu kādu 
jautājumu prezidentam. 
Es nožēloju, ka palaidu 
garām iespēju iesaistīties 

sarunā ar tik augsta amata 
cilvēku. Iepriekš nebiju 
sagatavojusi jautājumu, jo 
zināju, ka nebūšu pietiekami 
drosmīga, lai to izdarītu, bet 
toties mana klasesbiedrene 
Laura bija ļoti drosmīga un 
pajautāja prezidentam par 
viņa vizīti Druvas vidusskolā 
– kā viņam patika pie mums 
ciemoties. Kamēr Laura 
uzdeva jautājumu, tikmēr 
prezidents jau sāka smaidīt 
un teica, ka bija priecīgs 
mūs apciemot un viņam 
šis notikums spilgti palicis 
atmiņā.
 Pēc ilgām diskusijām 
ar valsts prezidentu, beidzot 
nonācām pie aktīvās daļas, 
kurā mums bija jāsadalās pa 
grupām, un jāpiedalās spēlē, 
kurā bija jāatmin populāras 
latviešu dziesmas, jāatpazīst 
skolas priekšmeti, redzot 
tikai vienu mazu daļiņu no 
tā, beigās arī pasniedza 
balvas pirmajai vietai, bet, 
diemžēl, mana komanda 
atpalika par 1-2 punktiem 
no uzvaras. No pasākuma 
atmiņā visvairāk iespiedies 

moments, kur kopbildē es 
guvu iespēju stāvēt ļoti tuvu 
pašam prezidentam, kā arī 
sanāca uztaisīt acu kontaktu 
un uzsmaidīt viens otram. 
Tiešām arī varu teikt, ka 
mums ir ļoti paveicies ar šo 
valsts prezidentu! 
 Manuprāt, šādi 
pasākumi notiek, lai dotu 
iespēju jauniešiem kaut 
nedaudz izjust svarīgas 
runas rakstīšanas procesu, 
kuru vēlāk klausīsies visa 
Latvija un iespējams arī 
ārzemju cilvēki. Turpmāk arī 
noteikti piedalīšos dažādos 
konkursos, jo, piedaloties 
tajos, var gūt jaunu pieredzi, 
kā, piemēram, viesoties 
prezidenta pilī utt. Kā 
arī rakstot šos konkursa 
darbus, tas paplašina mūsu 
zināšanas un spējas.
 Paldies par 
brīnišķīgo iespēju jāsaka 
skolotājām Sandrai Burvei 
un Līgai Kaļiškukai, jo tieši 
viņas iedvesmo jauniešus 
piedalīties konkursos, 
izmēģināt spēkus, un aizved 
līdz pat pilij.
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  28. - 30. novembrī 
notika pasaules robotikas 
olimpiāde Izmirā, Turcijā, 
kur pirmo reizi piedalījās 
Latvijas delegāciju, ko 
godam pārstāvēja EDGARS 
ANDERSONS, KRISTIĀNS 
BALTIŅŠ UN KRISTIĀNS 
BALODIS kopā ar skolotāju 
DACI DUMBARI. 
 Pieredzē ar mani 
dalījās paši dalībnieki. 
KRISTIĀNS BALODIS 
pastāstīja: “Nebiju 
plānojis piedalīties šajā 
olimpiādē, toties nebija 
pirmā reize, kad saskāros 
ar robotiku. Vienu dienu 
skolotāja Dace Dumbare 
mani pierunāja izveidot 
komandu, ar kuru startēt 
sacensībās. Atradu savus 
domubiedrus un izveidojām 
komandu, startējām Latvijas 
sacensībās, tad Turcijā.
 Turcijā iepriekš 
nebiju bijis, tādēļ robotikas 
olimpiāde bija vēl 
interesantāka. Brīvajā laikā 
pastaigājāmies pa Turcijas 
pilsētu Izmiru, apskatījām 
mazos turku veikaliņus, 
bijām tirgū un apskatījām 
arī dažādus apskates 
objektus. Atmiņā noteikti 
paliks tirgus apmeklējums.” 
 K R I S T I Ā N S 

BALTIŅŠ, savukārt, stāsta 
savu pieredzi: “Kopumā 
Turcijā bijām 5 dienas, 
ieskaitot lidošanu. No 
brauciena uz Izmiru ieguvu 
nekad neaizmirstamas 
atmiņas. Nekad iepriekš 
Turcijā nebiju bijis, tāpēc tās 
valsts kultūra bija kas jauns. 
Ieguvu arī jaunas zināšanas 
robotikas jomā, piemēram, 
es uzzināju kāda veida 
robots šādām sacensībām ir 
vislabākais un kā to uzbūvēt.
 Ar robotiku 
nodarbojos ļoti maz, sāku tikai 
tad, kad skolotāja piedāvāja 
piedalīties olimpiādē, tāpēc 
arī bija maz laika, lai visu 
apgūtu un sagatavotos. 
Lai startētu vislabāk, kā 
spējam, sadalījām darbus 
pēc tā, kas katram vislabāk 
padodas - Edgars Andersons 
bija programmētājs 
un bija atbildīgs par 
programmēšanu, Kristiāns 
Balodis būvēja robotu, es 
robotu noliku uz sacensību 
laukuma un piepalīdzēju 
Kristiānam un Edgaram.”
 E D G A R S 
ANDERSONS lepni turpināja: 
“Mums izdevās sasniegt 
mūsu izvirzīto mērķi – iegūt 
jaunu pieredzi un tikt top 50. 
Uzskatu, ka mums sanāca 

strādāt kā komandai, katrs 
zināja, par ko ir atbildīgs un 
kas ir jādara. Sastrādāšanās 
visvairāk noderēja trešajā 
dienā, jo tajā bija jāspēj 
strādāt un domāt ātri. 
 Lai nokļūtu Turcijā, 
mums bija jāuzvar Latvijas 
olimpiāde, kura notika 
2024. gada aprīlī. Mūsu 
vecuma grupā piedalījās 5 
komandas, bija jāiegūst 1. 
vieta, lai tiktu tālāk. Pirms 
olimpiādes piedalījāmies 
treniņnometnē Ungārijā, lai 
būtu gatavi sacensties ar 
vispasaules dalībniekiem.
 Mēs ieguvām 46. 
vietu no 104 komandām. 
Esmu apmierināts ar 
rezultātu, jo piedalījāmies 
pirmo reizi, mērķis bija 
iegūt pieredzi, ne uzvarēt. 
Domāju, ka nākamgad būsim 
spējīgi konkurēt atkārtoti 
un izcīnīt augstākas vietas.
 Mēs plānojam  arī 
šogad piedalīties Latvijas 
olimpiādē ar mērķi nākamgad 
tikt uz pasaules olimpiādi. 
Nākamgad tā plānota 
Singapūrā, mēs vēlamies 
tur nokļūt, lai redzētu, vai 
šogad iegūtā pieredze 
sniegs labāku rezultātu.” 
 Kā norisinās 
pasaules olimpiāde?

“Olimpiādē uz spēles galda 
ir izvietoti dažādi objekti, 
ar kuriem robotam ir jāspēj 
izdarīt dažādas misijas. 
Piemēram, jāuzbūvē mājas 
(tornis, kas veidots no 
klucīšiem), jāsatīra atkritumi 
(jāsavāc klucīši un jāaizved 
uz nodošanas zonu), 
jāsalabo caurules (jāpārslēdz 
slēdži), u. c. Robotam 
misijas jāspēj izpildīt bez 
cilvēku palīdzības, un par to 
izpildīšanu iegūst punktus. 
  Olimpiāde bija 3 dienas. 
Katra diena sastāv no 
treniņu laika un sacensību 
kārtām, kur iegūst punktus. 
Tiek ieskaitīts katras dienas 
labākais rezultāts. Pirmā 
diena bija izmēģinājuma 
diena, otrā un trešā – 
sacensību. Pirmās un 
otrās dienas uzdevumi bija 
izziņoti jau gandrīz gadu 
pirms olimpiādes. Trešās 
dienas uzdevumus izziņoja 
tieši pirms sacensībām, 
un bija tikai pāris stundu, 
lai sagatavotos, tāpēc bija 
svarīga gan sagatavošanās 
pirms olimpiādes, gan 
spēja ātri domāt uz 
vietas,” sacīja Edgars.

Mūsējie Turcijā
Elīza Bierande
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 Gudrs vēl gudrāks 
ir erudīcijas spēle 
skolēniem, kura norisinās 
kopš 2014. gada. Šogad 
spēlē Druvas vidusskolu 
pārstāvēja 3 skolēni – 11. 
klašu skolnieces KATE 
VĪNDEDZE un  UNDĪNE 
JUŅEVIČA un 10. klases 
skolniece LUĪZE STEPENA
 Kā izlēmi 
pieteikties?
 Undīne atzina: 
“Pieteicos, jo skolas gados 
vienreiz gribēju aizbraukt 
uz televīziju un piedalīties 
Gudrs vēl gudrāks. Pieteicos 
jau pērn, bet tad mani 
nepaņēma, tad nu šogad 
mēģināju vēlreiz, jo sapni 
vēlējos piepildīt, lai gan tas 
ir ļoti netipiski man, jo mani 
nomāc bailes no kamerām 
un daudz cilvēkiem. 
Raidījuma filmēšanā pirmo 
reizi biju pagājušajā gadā – 
līdzjutējos. Atbalstījām manu 
klasesbiedru Kristeru. Jau 
tad zināju, ka reiz gribēšu arī 
pati tur stāvēt.” 
 Luīze ar smīnu 
stāsta: “Septembra sākumā 
redzēju reklāmu, kur aicina 
pieteikties 5. klases skolēnus. 
Izlēmu paskatīties raidījumu 
un nodomāju, ka tāpat mani 
nepieņems, kāpēc gan joka 
pēc nepieteikties?”
 Cik gara bija diena?
 “21. janvārī 
devāmies uz divu ierakstu 
filmēšanu No rīta bija Katei 

1.pusfināls no plkst. 11 līdz 
16, un tad jau bija mana 
kārta - 2.pusfināls, kas 
norisinājās no plkst. 16 līdz 
21. Man diena paskrēja 
nemanot, jo pati piedalījos, 
bet varu iedomāties, kā jutās 
mani un Kates atbalstītāji, jo 
pats raidījums viņu priekšā 
notika tikai 2h. Parējo laiku 
notika sagatavošanās darbi 
- grimms, intervijas, green 
screens,” atminoties, stāsta 
Undīne.
 Kā saglabāji mieru?
 Undīne atklāja: 
“Skatoties Kates spēli, 
uztraukuma nebija vispār, 
patiesībā, mani pārsteidza 
man netipiskais miers. Parasti 
esmu tramīga un uztraukta, 
bet šoreiz es jutos mierīga, 
man nebija bail, nejutu pat 
mazāko uztraukumu. Vēl 
līdz šajai dienai esmu par 
to pārsteigta. Toties vērojot 
Kates spēli, ieguvu dažādus 
knifus, kas varētu noderēt 
manā spēlē. Piemēram, kad 
biju nonākusi līdz 4.kārtai, 
zināju, ka mana pirmā izvēle 
būs EKSPERIMENTS. 
Nekad nebūtu šo izvēli 
veikusi, ja neredzētu 
iepriekšējo pusfinālu. Zem 
eksperimenta Kates spēlē 
slēpās grūts eksperiments, 
bet viegls jautājums. Jā, 
varbūt risks no manas puses, 
bet tas attaisnojās, jo man arī 
bija grūts eksperiments, bet 
viegls jautājums.”

 Tomēr Luīze bija 
pilnīgs pretstats: “Mēs 
visi ieradāmies patīkami 
satraukti, taču ar katru 
minūti pieauga satraukums. 
Ļoti daudz cilvēku, kas uz 
tevi skatās, satraukums 
tiešām bija milzīgs, tas 
arī sagādāja grūtības. 
Nākamajiem dalībniekiem 
ieteiktu nesatraukties tik 
ļoti un paļauties uz saviem 
instinktiem.”
 Kuru jautājumu 
vislabāk atminies?
 “Turpinot par 
jautājumiem, visvairāk 
atmiņā iespiedies jautājums 
no 3.kārtas. Jautājumā 
tika atskaņots video, kurā 
stāstīja par cietumiem un par 
sarkanajiem paklājiem tajos. 
Es, savelkot kopā šos abus 
vārdus, secināju, ka nav 
jēga gaidīt video beigas, bet 
jāspiež poga, jo 3. kārta ir uz 
ātrumu. Jautājumu vēl nebiju 
dzirdejusi, video vēl nebija 
beidzies, bet es nospiedu 
pogu un atbildēju ka cietumā 
izmantoja sarkanos paklājus, 
lai neredzētu asinis, un tas 
bija pareizi. Daudzi bija šokā, 
kā es to zināju, bet 9.klasē 
devāmies uz Stūra māju, kur 
mums to stāstīja, tāpēc tas 
tik labi bija palicis atmiņā,” 
ar prieku paziņoja Undīne. 
Luīze stāsta: “ Neatceros 
precīzi nevienu jautājumu, 
taču man ļoti patika 2. kārta, 
jo tajā man visi, izņemot 1 

jautājumu, bija pareizi. Tas 
sagādāja lielu prieku.”
 Kas tev patika?
 “Man patika viss 
filmēšanas process. Tomēr 
visvairāk man patika atbalsts 
no saviem atbalstītājiem. 
Sveiciens viņiem, viņi ir 
labākie! Tieši viņi deva man 
vislielāko motivāciju. Ļoti 
daudz arī palīdzēja tas, ka 
man līdzi bija māsīca. Starp 
2. un 3. kārtu bija pauze, tajā 
brīdī uzzināju, ka visi mājās 
jau zina, kā man iet un ka visi 
tur īkšķus. Paldies māsīcai 
un skolotājai Sanijai, kas 
nodeva ziņas manai ģimenei. 
Tas vēl deva papildus 
motivāciju!
 Pati raidījumu 
paskatos tad, kad nav nekā 
cita, ko skatīties. Man patīk, 
skatoties raidījumu, skaitīt 
savus punktus. Šodien, 24. 
janvārī,  arī plānoju skatīties 
9.klašu finālu, jo gribu 
redzēt, kā notiek fināls, galu 
galā pati braukšu uz tādu. 
Esmu priecīga, ka varēšu 
piedalīties 11. klašu finālā, 
tāpat vēlēšos startēt arī 
nākamgad, jo atmosfēra tur 
ir brīnišķīga!”
 Paldies skolotājām 
Inesei Zīrupai un Sanijai 
Jasutei par milzīgo atbalstu 
mūsu meitenēm! TV ekrānos 
jutīsim līdzi: Luīze 31. 
janvārī, Kate 28. februārī, 
Undīne 7. martā pulksten 
18:50 LTV1!

Gudrākie starp
gudrajiem

Elīza Bierande
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FOTO – DALĪBNIEKU ARHĪVI
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Kas ir Teņa diena?

Elīza Bierande

 Teņa diena 
svinama 17. janvārī, un tie 
ir seno latviešu svētki. 
 Teņa diena ir visai 
reti dzirdama, it īpaši jauniešu 
vidū. Pētot savu jaunā gada 
plānotāju, pamanīju, ka tāda 
ir atzīmēta, tāpēc nolēmu 
padalīties zināšanās. 
Manuprāt, latviešiem jāzina 
viņu senču svētki, jo tās ir 
tradīcijas, un ar tām mēs 

saglabājam savu tautu. 
 Teņa diena tiek 
dēvēta arī par Sieviešu 
svētdienu – dienu, kurā 
sievietēm jādara tikai 
neatliekamie darbi un 
jāatpūšas. Saukta arī par 
Tenīsa, Tanīsa, Tanīša un 
Tuņņa un pat kuņģa dienu. 
Senlatviešiem īpaši tuvi 
ir saulgrieži, un šie svētki 
iezīmē ziemas vidu, tas 

nozīmē, ka laiks pagriezies 
uz pavasara pusi! Aprakstos 
visbagātīgāk saglabājušās 
Teņa dienas tradīcijas,  kas 
nodrošina cūku labklājību 
zemnieka sētā, dažviet Teņa 
diena vienkārši saukta par 
cūku vai cūkaušu dienu, 
savukārt, pats Tenis ir cūku 
aizgādnis.
 Teņa dienā jāvāra 
cūkas auss vai cūkas gaļa, 

arī tad cūkas labi barosies. 
Senču ticējums vēsta, ka 
pie cūkas gaļas nevajag ēst 
klāt maizi, jo tad cūkas rokot 
rudzus.

 Laikā no Tanīsa 
(arī Tenis), 17. janvāra, līdz 
Ziemas Mārai jeb Sveču 
dienai, 2. februārim, jāvēro 
laiks, lai pareģotu tālāko 
ziemu, pavasari un vasaru:

• Ja Teņa dienā migla, tad pavasarī būs plūdi.
• Ja Teņa dienā saulīte uzspīd tik ilgi, lai saimniece var 
pusdienas pasniegt, tad vasarā būs labs siena laiks.
• Ja Teņa dienā salst, tad Ģērdacī, Ģertrūdes dienā, 17. 
martā, būs silts, pavasarīgs laiks.
• Kad Tenīsa dienā saule spīdot, tad tanī gadā tiekot brieduši 
rudzi.
• Ja Tanīsa diena ir sausa, tad siena laiks ar būs sauss. Bet, ja 
Tanīsa diena ir slapja, tad siena laiks arī būs slapjš.
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Jautrākai dienai!
Nauda ir nodevēja. Kad jāiet izklaidēties, 
tad kopā, bet kad jānāk mājas, tad vienmēr 
viens
Dēls šodien paziņoja: “Es zinu, kāpēc bērnu 
aizsardzības diena ir 1. jūnijā! Tāpēc, ka 31. 
maijā visi skolēni ir atnesuši mājās liecību!”

Divi ceļu policisti iebrauc kokā. 
Viens saka: “Uhh, pirmo reizi 
tik ātri nonācām negadījuma 
vietā!”
Ja izrauj visus gudrības zobus, 
pārējiem zobiem vairs nav, 
kam prasīt padomu.

Galvenais ir būt laimīgam, un nav svarīgi, 
kādu slēdzienu uzrakstījis psihiatrs

Divas pazīmes, ka esat neatzīts ģēnijs: 1. 
Jūs esat ģēnijs. 2. Jūs neatzīst.

Anekdotes sagatavoja Elizabete Elīza 
Rulle

Vertikāli
1. Nosauc mēnesi, kurā pirmo reizi 

svinēja Jauno gadu.
2. Kā sauc mazuli, kurš ir piedzimis 

Jaungada naktī?
4. Nosauc valsti, kurā tika uzstādīta 
vislielākā mākslīgā egle pasaulē? 

(76m gara)
5. Ne cirsts, ne ēvelēts, bet gluds kā 

stikls.
7. Četri brāļi iet pa ceļu, cits citu 

nepanāk.
8. Cilvēka vārds ar kuru tika 

nosaukts kalendārs, ko izmantojam 
mūsdienās.

12. Nosauc valsti, kurā pirmo reizi 
iedegās elektriskā lampiņu virtene 

uz egles.
13. Ziemā silda, pavasarī nīkst, 
vasarā zūd, rudenī atdzīvojas.
17. Kura puķe aug bez sēklas?

18. Kāds dabas fenomens 2005. 
gada 9. janvārī atstāja gandrīz visu 

Kurzemi bez elektrības?

Horizontāli
3. Kāda valūta Latvijā aizstāja latus 2014. gada 1. janvārī?

6. Kas tas par gadu, kam viena diena?
9. Kas paliek vecs, bet atkal nāk no jauna?

10. Kāda ir visizplatītākā Jaungada apņemšanās?
11. Ko Latvijā atzīmē 20. janvārī?

14. Ziemu kalta nagla.
15. Kā Rumānijā dēvē Jauno gadu?

16. Kāda Jaungada tradīcija tika ieviestas lai aizbiedētu ļaunos garus?
19. Liela, gara māja. Viens pats lodziņš, pa dienu izsit – nakti atkal 

vesels.
20. Mežā dzimis, mežā audzis. Nāk uz māju pušķoties.

1. Prezidents
2. Jāņi
3. Rīgas televīzijas tornis
4. Novembris
5. Zviedrija

6. Pīpene
7. Gaiziņkalns
8. Sigulda
9. Daugava
10. Indoeiropiešu

11. Ozols
12. Kuldīga
13. Cielava
14. Ziemeļeiropa
15. Ludza

16. Salu tilts
17. Gauja
18. Rīga
19. Dzintars
20. Tlefonsaruna

Iepriekšējā numura atbildes:

Ja vēlies izpildīt interneta 
vietnē, noskenē

Krustvārdu mīklu veidoja
Patrīcija Andersone

<==
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“Cits Bazārs” Saldū
JĒKABS KLAGIŠS (8.do), 
KRISTERS BALODIS (8.re), 
NIKOLA ŽELVE (8.re), LĪVA 
TREINOVSKA (8.re), ALISE 
LEJASMEIJERE (8.re) 
– specbalva. KATRĪNA 
CĀZERE (6.do), FRICIS 
BRIEDIS (6.do) – piedalījās 
(sk. Liene Klagiša)

Atklātā matemātikas 
olimpiāde

EDGARS ANDERSONS (11.
di) 3. vieta (sk. Sanita Ķeire)

Kausa izcīņa 
vispārizglītojošo skolu 

jaunietēm volejbolā
UNA ŽEREBCOVA (10.
di), EVA KNŪTA (10.di), 
EVELĪNA BALGALVE (10.
di), KATRĪNA KARLEVICA 
(10.di), ELĪNA PŪNE (10.di), 
SABINE POVILAITE (11.di), 
BEATRISE BIČKOVSKA (11.
di), UNDĪNE JUŅEVIČA (11.
di), KARLĪNA PŪNE (11.vt), 
EMĪLIJA KISLINA (12.dvit) – 
3. vieta (sk. Inta Grinberga)

MI fotogrāfiju konkurss 
„99+1. Ceļš uz simtgadi. 

Laiks. Vide. Telpa”
KEITA ŠMĀLA (12.dvit) 2. 
vieta (sk. Inese Gustiņa)
“Ziemassvētki skan” 
kameransambļu un solistu 
instrumentālistu konkurss
ELĪZA SĪLE (5.do) 1. vieta 
un augstākā pakāpe (sk. 
Olita Mauerzaka), DĀRTA 

LĪCĪTE (5.do) augstākā 
pakāpe, LŪCIJA GURSKA 
(4.do) 1. vieta (sk. Kristīne 
Osokina), ĀDAMS CEIPE 
(6.do) augstākā pakāpe 
(sk. Uldis Kuncis), MATĪSS 
LĀCIS (3.mi) 1. vieta, LAIMA 
V ILMANE-MEŽENIECE 
(4.do) 1. vieta (sk. Aija 
Ellere)

R. Blaumaņa literārās 
prēmijas 20.konkurss

ELĪZA BIERANDE (11.vt), 
SANTA STRAZDA (11.vt), 
PAULA PRAGULBICKA 
(11.di) – atzinība. LITA 
ESTERE RUBULE (11.
di), KATE VĪNDEDZE (11.
di), KARLĪNA PŪNE (11.
vt), AMANDA DUBRA (11.
di), UNDĪNE JUŅEVIČA 
(11.di), LĪVA MAURA (11.
vt), LAURA DĒLANDE (11.
vt), KRISTOFERS ILENĀNS 
(11.di), MADARA LĀCE (11.
di), ILVA BESERE (11.di), 
PATRĪCIJA ANDERSONE 
(11.di), LAURA CIRCENE 
(11.di) – pateicība. (sk. 
Sandra Burve)
“TOP kauss” volejbolā 
pamatskolu grupā
LOTE RAIČENOKA-
RAIŠONOKA (7.do), 
KARLĪNA KRONBERGA 
(7.do), ANCE VECGAILE 
(7.re), MADARA PRIEDE 
(9.do), MARTA REMESA 
(9.do) – 2. vieta (sk. Zigurds 

Zeps)  KATRĪNA BULAVA 
(8.re) 2.vieta (sk. Guntars 
Ruseckis)

Vēstures 31. olimpiāde
GUSTAVS VITKOVSKIS 
(9.re), AMĒLIJA PUNKSTIŅA 
(9.do) – 3. vieta (sk. Kristiana 
Cāzere)

Tautas bumba 
ELĪZA BUIĶE (5.do), 
LĀSMA MALCENIECE 
(5.re), ELIZABETE PAULA 
TAULĪNA (5.re), AMĒLIJA 
DĀRTA VECMANE (5.re), 
DANA ŠULCA (5.re) – 2. 
vieta (sk. Zigurds Zeps), 
DŽŪLIJA ARHIPOVA (4.do), 
ESTERE ZĪLE (4.do), 
KATRĪNA KAUNASE (4.do), 
LĪNA KĻAVIŅA (4.re), ANCE 
KALNIŅA (4.mi) – 2. vieta 
(sk. Inta Grinberga)
TOMS BĻUSINS (5.do), 
PATRIKS ROMAŅUKS 
(5.do), ROBERTS 
HEIZE (5.do), RUSLANS 
TARASOVS (5.do), 
ROBERTS SAUKĀNS 
(5.re), EMĪLS RASELS 
BEIERBAHS (5.re), 
RINALDS OZOLIŅŠ (5.re) 
– 3. vieta (sk. Zigurds 
Zeps), ARVIS LŪSIS (3.re), 
ERNESTS LĒVARDS (3.re) 
– 3. vieta (sk. Inta Grinberga)

Bioloģijas olimpiāde
PAULA PRAGULBICKA (11.
di) 2. vieta, ZANE ATTEKA 
(11.di) atzinība, AMĒLIJA 

PUNKSTIŅA (9.do) 3. vieta 
(sk. Sanija Jasute)

Novada sacensības 
basketbolā vsk. 

jauniešiem
SABĪNE POVILAITE (11.d), 
UNDĪNE JUŅEVIČA (11.d), 
MEGIJA MIEZE (12.dvit), 
INGA VILKA (12.dvit)  2. 
vieta (sk. Inta Grinberga), 
ALEKSIS PRŪSAKS (12.
dvit), ATIS ĶEMPELIS 
(12.dvit), KRISTIĀNS 
BALTIŅŠ (11.di), ERNESTS 
BAMBĀNS (10.di), DĀVIS 
JEROMANOVS (10.di), 
DANIELS ŠARKOVSKIS 
(10.di) – 3. vieta (sk. Zigurds 
Zeps)

Informātikas olimpiāde 
(novada kārta)

EDGARS ANDERSONS (11.
di) 1. vieta, ZANE ATTEKA 
(11.di) 2.vieta, DZINTARS 
JUSTS RŪTENS (12.dvit) 3. 
vieta, AUGUSTS MEIJERS 
(9.re) 1. vieta (sk. Normunds 
Svētiņš)

Novada sacensības 
basketbolā 4.-5.kl.grupā

ELĪZA BUIĶE (5.do), ELĪZA 
SĪLE (5.do) – 2. vieta (sk. 
Zigudrs Zeps), PAULA 
ELIZABETE TAULĪNA 
(5.re) 2. vieta (sk. Guntars 
Ruseckis), ELIZABETE 
BĀRTULE (4.mi), EGIJA 
JEFIŠOVA (4.mi), KETRĪNA 
RAČKOVA (3.do), 

Lepojamies!
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KRISTAPS ZVIRBULIS 
(5.re), RINALDS OZOLIŅŠ 
( 5.re), EMĪLS RASELS 
BEIERBAHS (5.re), KĀRLIS 
KRASTIŅŠ (4.re), OLIVERS 
HEINACKIS (3.re), KĀRLIS 
LĪCĪTIS (3.re), GUSTAVS 
GRINBERGS (3.mi), 
ROBERTS SAUKĀNS (5.re) 
– 2. vieta (sk. Inta Grinberga)

Novada sacensības 
basketbolā 6. - 7.kl.grupā

EDVARDS BĒRZIŅŠ (6.re), 
ALEKSS KUKURĀNS 
(6.re), OLAFS LIGEIKIS 
(6.re), RALFS LŪSIS (6.re), 
MAKSIS VIDENIEKS (6.re), 
GUSTAVS ROLOVS (6.re) 
– 2. vieta (sk. Guntars 
Ruseckis), MARKUSS 

GURSKIS (7.re), HENRIJS 
SLEŽIS (7.re) – 2. vieta (sk. 
Zigurds Zeps)

Starpreģionālais teātra 
sporta turnīrs Iecavā

HENRIETE FABRĪCIUS 
(4.mi) pateicība, KRIŠJĀNIS 
KLAGIŠS (4.mi), KRISTAPS 
SĪLIS (4.mi), ROBERTS 
SPROĢIS (4.mi), SOFIJA 

ŠNIKERE (4.mi), JĒKABS 
ZABAROVSKIS (4.mi) – 
atzinība (sk. Inguna Vēja)

Gudrs vēl gudrāks!
KATE VĪNDEDZE (11.
di) piedalījās, UNDĪNE 
JUŅEVIČA (11.di) 1.vieta 
(sk. Sanija Jasute)

Paldies 12.dvit klasei un viņu audzinātājiem, Intaram Bušinskim un Dignai 
Gūtmanei, par ziemassvētku loteriju!
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